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Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

A Házszabály 91 . § bekezdése alapján kérdést kívánok intézni a nemzetpolitikáért felel ős

tárca nélküli miniszterhez, mint a tárgyban illetékes kormánytagho z

„Hogyan kívánja ellenőrizni a Kormány a Bethlen Gábor Alap oktatási-nevelés i

támogatásainak felvidéki folyósítását? ”

címmel.

A kérdésre írásbeli választ kérek !

Tisztelt Miniszter Úr !

A Felvidéken eddig a Pázmány Péter Alapítvány (PPA) végezte az oktatási-nevelési

támogatások pályáztatását, amelyet a Magyar Köztársaság nyújt a jelenlegi határainkon túl él ő

magyar családok részére annak érdekében, hogy ösztönözze a gyermekek magyar iskoláb a

íratását . A szervezet létrehozására azért volt szükség, mert a Szlovák Köztársaság Kormány a

ellenezte a támogatásoknak közvetlenül a magyar családok részére való eljuttatását . Emiatt a

Magyar Kormány és a felvidéki szülők között nem alakult ki közvetlen a kapcsolat, a

támogatás az említett alapítványon keresztül jut el a magyar gyermekekhez .

Az elmúlt napokban értesültem róla, hogy a Kormány döntésének értelmében a

támogatások lebonyolítása a PPA helyett a továbbiakban a Szlovákiai Magyar Szül ők

Szövetségének (SZMSZSZ) és a Szlovákiai Magyar Pedagógusok Szövetségének (SZMPSZ )

feladata lesz. Az Erdélyben történtekhez hasonlóan az újonnan kiválasztott szervezetek e z

esetben is a Fidesz-KDNP-kormány stratégiai partnereinek tekinthet őek .



A dolog pikantériája, hogy a változás ellenére a támogatási kérdésekben továbbra i s

szinte ugyanaz a társaság fog dönteni, a Híd - Most Polgári Párthoz köthet ő személyek

azonban elveszítik mandátumukat . Az Alapítvány kilenc főbő l alkotott kuratóriumából hat fő t

(továbbra is) az SZMSZSZ és az SZMPSZ-hez köthet ő személyek tesznek ki . Zsille Béla, a

jövőben szerepét elvesztő Pázmány Alapítvány ügyvezetője például a Híd - Most alapító

tagja, ezzel szemben Pék László, az SZMPSZ elnöke a Magyar Koalíció Pártjában vállal

szerepet, ahogy Mézes Rudolf, a szülői szövetség elnöke is . Répás Zsuzsanna

nemzetpolitikáért felel ős helyettes államtitkár elmondása szerint a változtatás hátterébe n

szakmai szempontok állnak, azonban úgy tűnik, hogy a Kormány célja valójában csupán a

döntéshozók személyének megváltoztatása volt .

Tudvalevő tény, hogy az Alapítvány korábban sem működött zökkenőmentesen . A

rosszul funkcionáló monitoring rendszernek és az átláthatatlan pályáztatási rendszerne k

köszönhetően nem lehetett nyomon követni a pénzek szétáramlását, amelynek következtében

számtalan visszásság történt . Tehát az Alapítvány sok vitát kiváltó munkájában korábban i s

részt vállalt az SZMPSZ és a Szülő i Szövetség . Nem gondolom ezért, hogy ha a kuratórium

tagjai közül kihagynak bizonyos személyeket, akkor az átláthatóbban, gördülékenyebben fo g

a jövőben működni .

Ahogy Erdélyben is, így a Felvidéken is államközi szerz ődést szeg meg a magyar

állam, hiszen a kétoldalú megállapodások alapján csak egyeztetések után lehet megváltoztatni

a lebonyolító szervezetet . A 2003-as szlovák-magyar kormányközi megállapodás köt i

Magyarországot, a Kormány azonban a szóban forgó lépésér ől semmilyen érdemi

tájékoztatást nem adott Szlovákiának

Kérdezem tehát Miniszter Urat:

Pontosan milyen szakmai indokokról beszélt Répás Zsuzsanna? Vagy részletes és

pontos szakmai indokok híján csupán politikai megfontolások állnak a változtatás

hátterében ?

A visszásságok elkerülése érdekében a jövőben milyen monitoring rendszer fog

érvényesülni a pályáztatások során, hogyan kívánja tehát ellenőrizni a Kormány az

oktatási-nevelési támogatások felvidéki folyósítását? "

Mi a garancia arra, hogy a jövőben zökkenőmentesen zajlik majd a pályáztatás és az

évi 4,5 millió eurós összeg a megfelelő kezekbe kerül majd ?

Miért hagyta ki a lebonyolításból a Kormány a Rákóczi Szövetséget, amely sokéve s

tapasztalattal rendelkezik e téren?



Miért szegte meg a Kormány a Szlovákiával e tárgyban kötött államközi

megállapodást, miért nem tájékoztatta változtatási szándékáról érdemben a szlová k

felet akkor, amikor a szlovák kapcsolatok így is elég kényesek, így fokozottan kellen e

figyelni minden egyes gesztusra, cselekedetre ?

Megtisztelő válaszát kíváncsian várom!

Budapest, 2011 . május 10 .

rSzávay István

országgyűlési képviselő
Jobbik Magyarországért Mozgalom
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